
Referat af skolebestyrelsesmødet onsdag den 24. april 2024 kl. 16.30-19 
Mødet forgår i skolens personalerum 

Mødeleder: Malte 

Referent: Thomas 

Inviterede: Brian Hornuff, Mads Peter Karlsen, Tine Bacher, Louise Torp Dalgaard, Malte Nejst Larsen, Jacob Fink 
Ferdinand, Mikkel Darling Brink, Frederik Gottlieb, Jacob Christiansen, Karsten Kristensen Back, Rasmus Lund Bro, 
Tanyamine Andersen, Sebastian Müller Skov Andersen, Andreas Cleemann Rasmussen, Thomas Villum Jakobsen og 
Flemming Jørgensen 
 
Til stede: Brian Hornuff, Tine Bacher, Louise Torp Dalgaard, Malte Nejst Larsen, Mikkel Darling Brink, Frederik 
Gottlieb, Rasmus Lund Bro, Tanyamine Andersen, Sebastian Müller Skov Andersen, Andreas Cleemann Rasmussen, 
Thomas Villum Jakobsen og Flemming Jørgensen 

 Kl. Punkt Referat Handling 

1. 16.30 Godkendelse af dagsorden Dagsordenen blev godkendt 
som fremsendt. 
 

 

2. 16.35 Nyt fra elevrådet Holdt et møde i dag. 
Modtaget en række 
forslag/ønsker fra klasserne.  
Her i nedslag: 
- Den store foldboldbane bør 
optegnes. 
- Nye jernmål i skolegården. 
- Fodboldturnering i festsalen 
er taget meget positivt imod 
af eleverne. 
- Basketballnettene i 
skolegården bør udskiftes. 
- Problemer med, at der lugter 
af Vape på toiletterne. 
- Gamle og kedelige bøger på 
skolens læringscenter. 
- Brug for et overblik over, 
hvad der mangler ude i 
klasserne af koste, gardiner og 
andet.  
 
Elevrådet har drøftet, hvad 
området, hvor 
Ungdomsskolens barak p.t. 
står, skal bruges til. 
 

Skolens ledelse tager 
punkterne med tilbage og 
taler med de relevante 
parter, herunder teknisk 
service.  
 
En idé kunne være, at 
eleverne selv forestår 
optegningen af 
fodboldbanen. TJ afsøger, 
om det er en mulighed.  
 
Vi ved ikke, hvad der skal 
ske med grunden, hvor 
Ungdomsskolens barak 
er, men skolen er blevet 
lovet, at barakken bliver 
revet ned på et tidspunkt, 
forventeligt henover 
sommeren. 

3. 16.50 Beslutning 
Princip omkring skemalægning, 
timefordeling, teamdannelse og 
arbejdsfordeling i undervisningen 
(genoptages fra martsmødet) 
 
Inden vi går i gang med fag og 
opgavefordelingen til det kommende 
skoleår, har skolebestyrelsen 
mulighed for at se på deres principper, 
der ligger til grund for planlægningen.   
 
Skolebestyrelsen skal beslutte, om de 
ønsker at foretage ændringer eller 

Drøftelsen blev kvalificeret og 
præciseret af skolens ledelse. 
 
SB kommenterede og drøftede 
de fremsatte forslag. 
 

 

Forslagene kom til 
afstemning, og det blev 
vedtaget at forkaste 
fremsendte forslag og 
fortsætte som hidtil.   
 
Det blev besluttet at 
fortsætte med: 
 
1. klasse: 30 timers 
kristendom på årsbasis er 
omlagt til 30 timers 
ekstra natur og teknologi 
på årsbasis, så der i alt er 
60 timers N/T og 30 



justeringer i skolens timefordeling i 
skoleåret 2024-2025. 
 
Hvis bestyrelsen ønsker at foretage 
ændringer eller justeringer, der skal 
have gennemslag i kommende 
skoleår, skal det besluttes senest på 
aprilmødet i indeværende skoleår. 
 
Undervisningsministeriet foretager 
løbende justeringer i de vejledende 
timetal i folkeskolen. UVM’s 
timetalsoversigt for skoleåret 2024-
2025 er medsendt. 
 
Timefordeling 
Vi følger Undervisningsministeriets 
vejledende timetal og 
styrelsesvedtægten for Roskilde 
Kommune i alle fag med undtagelse 
af:  
 

 1. klasse: 30 timers 
kristendom på årsbasis er 
omlagt til 30 timers ekstra 
natur og teknologi på årsbasis, 
så der i alt er 60 timers N/T og 
30 timers kristendom i 1. 
klasse på årsbasis. 
  

 6. klasse: 30 timers 
kristendom på årsbasis er 
omlagt til 30 timers ekstra 
billedkunst på årsbasis, så der 
i alt er 60 timers billedkunst 
og 30 timers kristendom i 6. 
klasse på årsbasis. 

 
(30 timer på årsbasis svarer til 1 
lektion i 40 uger). 
 
Ønsker bestyrelsen at fastholde denne 
prioritering i kommende skoleår? 
 
Skolen tilbyder svømning på tre 
årgange. Styrelsesvedtægten for 
Roskilde Kommune stiller krav om 
svømning på én årgang.  Svømning er 
ikke et selvstændigt fag i UVM´s 
vejledende timetal. I folkeskolen er 
svømning en del af 
idrætsundervisningen og fremgår i 
faghæftet for idræt under 
vandaktiviteter.  
 

timers kristendom i 1. 
klasse på årsbasis. 
 
6. klasse: 30 timers 
kristendom på årsbasis er 
omlagt til 30 timers 
ekstra billedkunst på 
årsbasis, så der i alt er 60 
timers billedkunst og 30 
timers kristendom i 6. 
klasse på årsbasis. 
 
Svømning i 3. klasse 
fortsætter som i dag, 
jævnfør forslag 3.  
 
Det blev besluttet at 
fortsætte med: 
 
Forslag 4. 4.-5. klasse: 
Skoledagen forlænges 
med 30 timers svømning 
på årsbasis. 
 



På skolebestyrelsesmødet i marts 
2024 blev det aftalt at se på følgende 
forslag omkring svømning: 
 

1. 3. klasse  
De har 30 timers kristendom på 
årsbasis, der foreslås konverteret 
til svømning.  
Det foreslås, at eleverne får 30 
timers svømning, 60 timers idræt 
og 0 timers kristendom på 
årsbasis.  

  
2. 3. klasse  
Skoledagen forlænges med 30 
timer på årsbasis, som bruges til 
30 timers svømning på årsbasis. 
De 30 timer, som skoledagen 
forlænges med, tages fra SFO-
tiden om eftermiddagen.  

  
3. 3. klasse  
Fortsætter som i dag, hvor de har 
30 timers idræt og 30 timers 
svømning. Dvs. at svømning er en 
del af idrætsundervisningen. 

  
Bestyrelsen skal beslutte, hvilken af de 
tre muligheder, de ønsker i 
kommende skoleår for 3. årgang. 
  

4. 4.-5. klasse  
Skoledagen forlænges med 30 

timers  
svømning på årsbasis. 
 

I kommende skoleår er det en 
merudgift på skolen på 200.000 kr., da 
vi har to klasser på begge årgange. 
Hvis der er tre klasser på årgangen, er 
udgiften 300.000 kr. 
 
Skolebestyrelsen skal beslutte, om de 
fortsat ønsker at prioritere ekstra 
svømning. 

 
Link til skolebestyrelsens principper: 
https://sctjorgensskole.aula.dk/sites/s
ctjorgensskole.aula.dk/files/arkiv/Dow
nload_filer/SKOLEBESTYRELSENS%20P
RINCIPPER.pdf 
Bilag: UVM timetalsoversigt 2024-25 
 
 
 
 
 

https://sctjorgensskole.aula.dk/sites/sctjorgensskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SKOLEBESTYRELSENS%20PRINCIPPER.pdf
https://sctjorgensskole.aula.dk/sites/sctjorgensskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SKOLEBESTYRELSENS%20PRINCIPPER.pdf
https://sctjorgensskole.aula.dk/sites/sctjorgensskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SKOLEBESTYRELSENS%20PRINCIPPER.pdf
https://sctjorgensskole.aula.dk/sites/sctjorgensskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SKOLEBESTYRELSENS%20PRINCIPPER.pdf


4. 17.20 Drøftelse 
Valg til SB 
 
Vi har sendt information om 
skolebestyrelsesvalget hjem til alle 
forældre på AULA før påske. 
 
Valgmøde afholdes tirsdag den 7. maj 
kl. 16.30 i personalerummet. Her 
deltager Malte og Mikkel fra 
bestyrelsen, Jette Henning fra 
kommunalbestyrelsen og Flemming 
fra skolens ledelse. 
 
Det ser ud til, at vi har tre ledige 
pladser + et antal suppleanter. 
 
Det er Louise, Mads Peter og Tine, der 
er på valg. Jacob påtænker at trække 
sig til sommerferien, hvor hans sidste 
barn på skolen går ud af 9. klasse. 
 
Kan der gøres noget for at tiltrække 
interesserede kandidater? 
  

Punktet blev kvalificeret af 
Malte. 
 
For nuværende er skolen 
bekendt med én forælder, der 
deltager i valgmødet. 
 

Det påhviler alle i SB at 
fortælle vidt og bredt om 
opgaven og forsøge at 
’kapre’ nogen hjemme på 
vejen. 
 
Torsdag d. 2/5 begynder 
de nye 0. klasser på 
SFO’en. Malte meldte sig 
på banen til at sige et par 
ord om SB’s arbejde, bl.a. 
med henblik på at hverve 
medlemmer til 
kommende SB. 

 17.40 Pause   

5. 18.00 Orientering 
Styrkelse af almenområdet 
 
Mandag den 29. april er der 
temadrøftelse for alle skoler om 
erfaringerne fra Norge, hvor der har 
været en delegation fra Roskilde oppe 
og se på forholdene.  
 
På Sct. Jørgen arbejder vi med 
følgende tiltag med afsæt i input fra 
medarbejderne på udviklingsmødet i 
januar 2024. 
 
Vi har lige nu fem arbejdsoverskrifter: 
 

 Fælles rød tråd gennem hele 
skolen omkring børnesyn – 
værdier – inklusion. 
 

 Co-teaching for alle. Vi 
arbejder med to niveauer:  

1. Nybegyndere og 
usikre omkring 
arbejde med co-
teaching.  

2. Erfarne, der er klar 
til at geare op 
omkring arbejde 
med co-teaching.    
 

Orientering ved Flemming om 
området.  
 
Og efterfølgende uddybning 
ved Rasmus og Thomas. 
 
 

SB vil følge det videre 
arbejde tæt. 



 Det tænkende klasserum 
(DTK) – Matematiklærere og 
andre interesserede.    
 

 Nest-pædagogik i alle klasser 
– er det en vej frem? Vi kan 
se, at 
autismespektrumforstyrrelser 
er en central udfordring hos 
hovedparten af de børn, vi har 
i specialtilbud, og også hos de 
elever, vi har særlige indsatser 
på hos os selv. 
 

 Trivselsteam – tilknytning af 
kollegaer, så kompetencer 
kommer tættere på teamet. 
En form for 
sidemandsoplæring.  

 
Bilag: Input fra medarbejderne på 
udviklingsmødet i januar 2024 
 

6. 18.15 Drøftelse og beslutning 
Anbefalinger fra Tænketanken for det 
gode forældesamarbejde  

 

Tænketanken for fremtidens 
forældresamarbejde, som Skole- og 
Børneudvalget nedsatte i 2022, har nu 
afsluttet sit arbejde. 
 
Tænketanken har fremsat tre 
anbefalinger, og to af disse besluttede 
Skole- og Børneudvalget den 7. 
november 2023, at alle dagtilbud, 
skoler, SFO’er og klubber skal arbejde 
videre med lokalt i bestyrelserne. 
 
På Skole- og Børneudvalgets møde 
med dialogfora for Dagtilbud og 
Skole/SFO/Klub den 16. november 
2024 blev anbefalingerne også drøftet 
med fokus på, hvad bestyrelserne har 
brug for for at kunne arbejde med 
anbefalingerne lokalt.  
 
På den baggrund er vedhæftede 
materiale udarbejdet, som kan bruges 
ved den lokale dialog i bestyrelserne 
om de to anbefalinger. 
Materialet bliver også lagt på 
kommunens hjemmeside, hvor der er 
oplysninger om dialogfora. 
 
Skole og Børneudvalget har besluttet, 
at de medio 2024 ønsker en 

Det blev på mødet præciseret, 
hvordan vi almindeligvis 
arbejder med området på Sct. 
Jørgens Skole. 
 
Det generelle 
informationsniveau via Aula 
fra skole til hjem blev drøftet. 
En svær balance at ramme 
tilpas bredt og samtidig ikke 
’spamme’.  
 
SB kunne ønske retningslinjer 
for kommunikation og 
information skole og hjem 
imellem. 

Området vil blive en del 
af den kommende 
skolebestyrelses arbejde.  
 
Der blev på mødet 
fremsat ønsker fra SB om, 
at lærerne prøver at 
’tænke lidt ud af boksen’ i 
forhold til forældremøder 
og andet skole-hjem-
samarbejde.   
 
Et forslag er at gøre 
eleverne mere aktive og 
deltagende ved skole-
hjem-samtaler.   
 
Tænketanken er en åben 
størrelse, og alle er 
velkomne til at deltage. 



tilbagemelding på bestyrelsernes 
arbejde med anbefalingerne, og hvad 
de har ført til. Derfor kommer de til i 
august at bede om en tilbagemelding 
på, hvad der er sket. 
 
Læs mere om Tænketanken her 
Tænketank om fremtidens 
forældresamarbejde - Roskilde 
Kommune 

 
Bilag: Anbefalinger til 
forældresamarbejde 

     

7. 18.50 Punkter til kommende møder: 
 

 Styrkelse af almenområdet 

 Alternative 
frikvartersaktiviteter 

 Skolefoto – orientering 
Tilbagemelding fra skolen, når 
vi har afsøgt andre skolers 
erfaringer med fotofirmaer 

 Flagdage – orientering  
Orientering fra 
skolen/Thomas, når 
interessen fra 8. og 9. årgang 
er afsøgt 

 Affaldsbeholdere på skolens 
område 

 Værdigrundlag – tages op, når 
der er nyt 

 Ny folkeskoleaftale – er der 
brug for principper, der kan 
understøtte gode fællesskaber 
og god adfærd? 
 

Listen blev løbet igennem. 
 

Ud over fremsendte 
ønskes en præsentation 
af de to nye ledere, 
Andreas og Henriette, på 
førstkommende møde. 
 
Ydermere et punkt med 
ønsker og prioriteringer i 
forhold til skolens 
udearealer. I forlængelse 
af dette foreslår SB, at 
det afsøges, om der er 
midler at søge til netop 
dette. Det har før været 
drøftet på tidligere SB-
møder. En idé kunne 
være at prøve at se, om 
der er noget relevant at 
hente der.  

8. 18.55 Evt.   
 

https://www.roskilde.dk/da-dk/om-kommunen/udvikling-og-projekter/taenketank-om-fremtidens-foraeldresamarbejde/
https://www.roskilde.dk/da-dk/om-kommunen/udvikling-og-projekter/taenketank-om-fremtidens-foraeldresamarbejde/
https://www.roskilde.dk/da-dk/om-kommunen/udvikling-og-projekter/taenketank-om-fremtidens-foraeldresamarbejde/

